
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 21/2005 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 644/2005 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Αναπροσαρμογή συντελεστών τελών 
καθαριότητας  –  φωτισμού. 

 
       Σήμερα 24 Οκτωβρίου του έτους 2005 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 20-10-2005 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους 
και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) 
και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 31 μελών βρέθηκαν παρόντα  28 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Χ. Γεωργιάδης Ι. Καλαϊτζίδης Κ. Μιχαηλίδης 
2. Α. Γκαμπέσης Χ. Ντόβας Π. Ποταμόπουλος 
3. Β. Γιαννουλάκης Κ. Πουλασουχίδης  
4. Σ.  Παναγιωτίδης    
5. Ν. Κεχαγιόγλου    
6. Ε. Δημούλα-Πετρίδη    
7. Ε. Γουναράς   Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Ι. Ακριβόπουλος   Πάρεδροι 
9. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή   Π. Πιτούλιας 

10. Θ.  Σιδηρόπουλος   Γ. Μανακούλης 
11. Γ. Τροχόπουλος    
12. Χ. Τζήκα-Μπατσαρά    
13. Μ. Σακαλής ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση 

αποχώρησε ο κ. Μ. Γαβρίδης. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 642/2005 απόφασης προσήλθε 
ο κ. Ν. Κεχαγιόγλου. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 643/2005 απόφασης προσήλθε 
ο κ. Μ. Γαβρίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Παπαστεργίου, Κ. 
Μιχαηλίδης.  
4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 644/2005 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Α. Παπαστεργίου, Κ. Μιχαηλίδης και 
αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Γκαμπέσης, Μ. Γαβρίδης, Γ. Ορφανίδης. 

14. Χ. Φουρνιάδης 
15. Σ. Κρομμύδας 
16. Β. Ρήσσου 
17. Κ. Χιονίδης 
18. Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
19. Ι. Κουρουζίδης 
20. Μ. Γαβρίδης 
21. Δ. Δάσκαλος 5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 645/2005 απόφασης 

αποχώρησε ο κ. Ι. Κουρουζίδης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 655/2005 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Δ. Δάσκαλος, Σ. Μηλιόπουλος, Η. 
Σοφιανίδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 656/2005 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Δ.. Δάσκαλος, Η. Σοφιανίδης. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 657/2005 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Γ. Τροχόπουλος, Α. Δελαβερίδης. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 659/2005 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Γ. Μιχαηλίδης. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 660/2005 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Γ. Μιχαηλίδης. 

22. Α. Δελαβερίδης 
23. Γ. Μιχαηλίδης 
24. Σ. Μηλιόπουλος 
25. Α. Παπαστεργίου 
26. Α. Τσιάρας 
27. Η. Σοφιανίδης 
28. Γ. Ορφανίδης 

 



 
 

Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 3ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 30-9-2005 εισηγητικό σημείωμα του 
αντιδημάρχου οικονομικών Βασιλείου Γιαννουλάκη, που έχει ως εξής: 

    Σύμφωνα με το άρθρο 1 του Ν.25/75 το  Δημοτικό Συμβούλιο αποφασίζει  
μέχρι 31 Οκτωβρίου  για τον καθορισμό των τελών καθ/τας- αποκομιδής 
απορριμμάτων και φωτισμού. 

Η απόφαση αυτή πρέπει να κοινοποιηθεί στη ΔΕΗ μέχρι 30 Νοεμβρίου κάθε 
έτους για να ισχύσει από την 1η Ιανουαρίου του επόμενου έτους. 

Ομοίως με το άρθρο 25 παρ. 12 του Ν.1828/89 το τέλος καθ/τας  και 
φωτισμού ενοποιείται σε ενιαίο ανταποδοτικό τέλος και επιβάλλεται για την 
αντιμετώπιση των δαπανών παροχής υπηρεσιών καθ/τας και φωτισμού καθώς και 
κάθε άλλης δαπάνης από παγίως παρεχόμενες στους πολίτες δημοτικές υπηρεσίες 
ανταποδοτικού χαρακτήρα.  

Από τους συνημμένους  πίνακες εσόδων-εξόδων προκύπτει ότι: 
1.-Τα έσοδα από το τέλος καθ/τας-φωτισμού  οικιών και καταστημάτων θα 

ανέλθουν στο ποσό των 3.700.000,00 € εάν παραμείνουν οι συντελεστές που 
καθορίσθηκαν με την αριθ. 741/2004 απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου. 

Για το Δημοτικό Διαμέρισμα Βέροιας δημιουργούνται τρεις κατηγορίες: 
Ι.Κατηγορία οικιακής χρήσης: 
α)Για τους χώρους που χρησιμοποιούνται για κατοικία ή εγκατάσταση 

φιλανθρωπικών ή νοσηλευτικών ιδρυμάτων δημοσίου ή ιδιωτικού δικαίου στους 
οποίους δεν συμπεριλαμβάνονται οι ιδιωτικές κλινικές. 

β)Για τους μη στεγασμένους χώρους ακινήτων που χρησιμοποιούνται για 
άσκηση επαγγέλματος καθώς και για τις κατοικίες που κατοικούνται εποχιακά. 

γ)Για τους στάβλους. 
δ)Για τους σταθμούς αυτοκινήτων (parking) 
 το ποσό των 1,24 € ανά τ.μ.  
ε)Για τους λοιπούς χώρους άλλης χρήσης άνω των 6.000 τ.μ. 1,24 € , για το 

πέραν του ορίου των 6.000 τ.μ. εμβαδού, σε 1,30 € ανά τ.μ. 
ΙΙ.Κατηγορία  γενικής χρήσης: 
Για τους λοιπούς χώρους άλλης χρήσης σε 3,17 € ανά τ.μ. 

 ΙΙΙ.κατηγορία υπερκαταστημάτων τροφίμων: 
            α)Για τα πολυκαταστήματα τροφίμων μέχρι των 150 τ.μ σε 3,17 € το τ.μ 
 β)Για τα πολυκαταστήματα τροφίμων πέραν των 150 τ.μ. με τέλος 2 ½  φορές  
το   εκάστοτε τέλος της κατηγορίας γενικής χρήσης δηλ. 7,93 € ανά τ.μ. 
 Για τα υπόλοιπα Δημοτικά Διαμερίσματα δημιουργούνται δύο κατηγορίες ως 
εξής: 
 Ι).Γεωργιανών, Καστανέας, Κ.Βερμίου, Ράχης και Τριποτάμου. 
 α)Για την κατηγορία οικιακής χρήσης σε 1,18 € ανά τ.μ. 

β)Για την κατηγορία γενικής χρήσης σε 1,37 € ανά τ.μ. 
ΙΙ).Κουμαριάς, Αγ.Βαρβάρας, Αμμου και Ασωμάτων. 
α)Για την κατηγορία οικιακής χρήσης σε 0,73 € ανά τ.μ.. 
β)Για την κατηγορία γενικής χρήσης σε 0,85 €. ανά τ.μ. 

      Σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 25 παρ. 14 του Ν.1828/89 όπως 
τροποποιήθηκε με το άρθρο 11 παρ. 16 του Ν.2503/97 όταν το ύψος των τελών ή 
εισφορών κλιμακώνεται με βάση  τα τετραγωνικά μέτρα έκτασης ή κτίσματος ή άλλη 
μονάδα υπολογισμού, η διαφορά  του συντελεστή μεταξύ της πρώτης και της 
τελευταίας κατηγορίας δεν μπορεί να υπερβαίνει το 20/πλάσιο της πρώτης. 

Οι παραπάνω  συντελεστές ισχύουν και για ακίνητα που βρίσκονται σε εκτός 
σχεδίου πόλεως περιοχές, και για τους χώρους που στερούνται ηλεκτρικής 



εγκατάστασης.Τα έξοδα των υπηρεσιών καθ/τας και φωτισμού για το έτος 2006 
θα ανέλθουν στο ποσό των 3.886.000.00  € δηλ. αύξηση περίπου 5 %. 

ΠΙΝΑΚΑΣ  
ΕΣΟΔΩΝ - ΕΞΟΔΩΝ ΥΠΗΡΕΣΙΑΣ ΚΑΘ/ΤΑΣ ΚΑΙ ΗΛΕΚΤΡ/ΣΜΟΥ 

ΕΤΟΥΣ 2005  
Α.  ΕΣΟΔΑ : 3.700.000,00 
Β.  ΕΞΟΔΑ :   
1)  Αποδοχές 66 τακτ. υπαλλήλων & 39 που πρόκειται να προσληφθούν  1.760.000,00 
2)  Εργοδοτικές εισφορές τακτικού προσωπικού: 206.000,00 
3)  Υπερωρίες τακτικού προσωπικού: 40.000,00 
4)  Αποδοχές 4 συμβασιούχων αορίστου χρόνου: 83.000,00 
5)  Εργοδοτικές εισφορές συμβασιούχων αορίστου χρόνου: 20.000,00 
6)  Αποδοχές εκτάκτων υπαλήλων  ΙΔΟΧ με 2/μηνες συμβάσεις 130.000,00 
7)  Εργοδοτικές εισφορές εκτάκτων: 40.000,00 
8) Δημοσίευση προκηρύξεων 1.000,00 
9) Αντιτιμο ηλεκτρικού ρεύματος: 700.000,00 
10) Ποσοστό είσπραξης ΔΕΗ 2% 100.000,00 
11) Συντήρηση αυτοκινήτων: 80.000,00 
12) Συντήρηση λοιπών μηχανημάτων: 30.000,00 
13) Συντήρηση λοιπού εξοπλισμού: 2.000,00 
14) Προμήθεια καυσίμων και λιπαντικών: 150.000,00 
15) Προμήθεια ειδών καθαριότητας: 8.000,00 
16) Παροχές ένδυσης προσωπικού:  50.000,00 
17) Λοιπές παροχές καταναλωτικών αγαθών: 30.000,00 
18) Προμήθειες και λειτουργία κυνοκομείου: 45.000,00 
19) Τέλη κυκλοφορίας μεταφορικών μέσων: 2.000,00 
20) Λοιπές δαπάνες  2.000,00 
21) Προμήθεια παγίων ( καρότσια, κάδοι): (10.000,00 + 20.000,00) 30.000,00 
22) Συντήρηση δικτύου φωτισμού πόλης και συνοικισμών: 15.000,00 
23) Συντήρηση δικτύων φωτισμού πάρκων και παιδ.χαρών: 15.000,00 
24) Προμήθεια ηλεκτρ/κού υλικού Κέντρου: 15.000,00 
25) Προμήθεια ηλεκτρ/κού υλικού Συνοικιών: 15.000,00 
26) Προμήθεια ηλεκτρ/κού υλικού Δημ.Διαμερισμάτων: 15.000,00 
27) Διαμόρφωση χώρου και ταφή απορριμμάτων: 10.000,00 
28) Μικροεπεκτάσεις δικτύων φωτισμού πόλης και συνοικισμών: 30.000,00 
29) Δαπάνες απόσβεσης των απορριμματοφόρων: 50.000,00 
30) Ποσοστό 3% υπέρ ΤΑΔΚΥ επί των πραγματοποιηθέντων εσόδων  100.000,00 
31) Ποσοστό 3% επί των παραπάνω δαπανών (πλην αποσβέσεων) 112.000,00 
      για την συμβολή της υπηρεσίας στις λειτουργικές δαπάνες  

                            ΣΥΝΟΛΟ 3.886.000,00
 
                  Υστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το δημοτικό συμβούλιο 
ν΄αποφασίσει για την αναπροσαρμογή ή μη των τελών καθαριότητας και φωτισμού. 

 
 



 Επίσης έθεσε υπόψη του συμβουλίου και την από 17-10-2005 εισήγηση της 
επιτροπής οικονομικών του Δ.Σ., με την οποία αυτή εισηγείται ομόφωνα να γίνει 
αναπροσαρμογή των τελών καθαριότητας και φωτισμού κατά 5%. 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Γιαννουλάκης: Η επιτροπή οικονομικών  αποφάσισε ομόφωνα να εισηγηθεί 

την αύξηση κατά 5%  των τελών καθ/τας και φωτισμού αφού έλαβε υπόψη της την 
κατακόρυφη αύξηση των τιμών του πετρελαίου και πρέπει ανάλογα με τα έξοδα να 
υπάρχουν και τα έσοδα.  
 Ουσουλτζόγλου:Θα ήθελα να ρωτήσω αν έχετε τα στοιχεία μπροστά σας για 
το πόσοι είναι οι διμηνίτες που θα προσληφθούν, πόσες ήταν οι αποδοχές μόνο των 
τακτικών πέρσι, γιατί βλέπω στο εισηγητικό  συνάπτεται μία λίστα εσόδων-εξόδων 
της καθ/τας και επίσης ένα συνολικότερο ερώτημα για να μην επιστρέψω σε αυτά, 
πόσα περιμένετε συνολικά να εισπράξετε από τα μη ανταποδοτικά.  
 Γιαννουλάκης:Για τους δημινίτες είναι γνωστό πόσους προσλαμβάνουμε κάθε 
χρόνο. Είναι 60. Οι αποδοχές των τακτικών υπαλλήλων ήταν πέρσι 1.300.000,00 και 
φέτος είναι  1.760.000,00 ευρώ.Δεν έχω στοιχεία από μη ανταποδοτικά τέλη να σας 
πω.  
 Γκαμπέσης:Στο πρόγραμμα του συνδιασμού που κέρδισε τις εκλογές πριν από 
τρία χρόνια και συγκεκριμένα στο κεφάλαιο «Βέροια νοικοκυρεμένη πόλη»  
αναγράφεται επί λέξει: «Την 4ετία που μας πέρασε εκατοντάδες εκατομμύρια από τα 
χρήματα των φορολογούμενων  πολιτών κατασπαταλήθηκαν. Είναι ώρα επί τέλους 
να μπει τέλος σε αυτή την κατάσταση. Είναι προς την κατεύθυνση αυτή να 
σχεδιάσουμε και να  υλοποιήσουμε την εξυγίανση και αναβάθμιση της λειτουργίας 
των δημοτικών  νομικών προσώπων  δημοτικών επιχειρήσεων κλπ. Να ασκηθεί 
φορολογική πολιτική που θα έχει σαν στόχο τη μείωση και όχι την αύξηση των 
δημοτικών φόρων  και τελών, σεβασμό στο χρήμα του δημότη με τον περιορισμό των 
εξόδων των ανελαστικών δαπανών. Αν αναλογισθεί κανείς ότι τη μίσθωση του 
ΚΑΠΗ που έγινε με 18  μήνες να πληρώνει ο Δήμος … 
 Πρόεδρος: Κε Γκαμπέση έχουμε συγκεκριμένο θέμα τώρα. Αυτό δεν έχει 
σχέση με τα τέλη.  
 Γκαμπέσης: Ότι τα δάνεια του Δήμου Βέροιας που έγιναν, έγιναν να 
καλύψουν δαπάνες, τις οποίες τώρα καλούμεθα με αυξήσεις να καλύψουμε. 
Αναφέρθηκε ότι το πετρέλαιο έχει ακριβύνει, αλλά και στο Δήμο Νάουσας και 
Αποστόλου Παύλου έχει ακριβύνει το πετρέλαιο και σε όλη την Ελλάδα, και εκεί 
αυξήσεις δεν γίνονται. Όλα αυτά δείχνουν ότι το μόνο που λείπει από το Δήμο 
Βέροιας είναι το νοικοκύρεμα και ο σωστός προγραμματισμός, διαχείριση και 
σεβασμός του χρήματος του δημότη μας.  Γι’ αυτό προτείνω να γίνουν όλα αυτά  που 
σαν συνδυασμός είχαμε προτείνει στο πρόγραμμά μας και έχω εδώ πέρα την 
φωτοτυπία από το  αντίστοιχο πρόγραμμα και να παραμείνουν τα έσοδα ως έχουν 
κάνοντας σωστή διαχείριση σεβόμενοι το χρήμα του δημότη μας που περνά δύσκολες 
μέρες.  
 Ουσουλτζόγλου: Ακουσα με προσοχή ότι οι αυξήσεις των τελών που θα 
κληθούν να πληρώσουν οι συμπολίτες μας και εμείς όλοι μας, γίνονται γιατί 
αυξήθηκε το πετρέλαιο και ανατρέχω εδώ στα  νούμερα που μας έχετε δώσει εσόδων-
εξόδων υπηρεσίας καθ/τας και ηλεκτρ/σμού έτους 2005 και βλέπω για την προμήθεια 
καυσίμων και λιπαντικών  θέλουμε 150.000. Δηλ. όλο αυτό το πράγμα με 5% αύξηση  
γίνεται γι’ αυτό εδώ μάλλον θα πω «δουλευόμαστε». Ακουσα με ενδιαφέρον  και τον 
κ. Γκαμπέση και θα ήθελα να πει έκανε εκείνος τη δουλειά του χωρίς τόσες 
προσλήψεις, νομίζω ότι η ίδια καθαριότητα υπήρχε στην πόλη, ήθελα λοιπόν να 
ρωτήσω πώς γινότανε με λιγότερους εργαζόμενους  η ίδια παροχή υπηρεσιών καθ/τας 
προς τους δημότες με τους 66 που είχε  η προηγούμενη δημ. αρχή. Νομίζω δεν είχε 



την πόλη να βρωμάει. Και εάν θυμάμαι καλά νομίζω ότι γινόντουσαν προσλήψεις  
μόνο σε περιόδους που είχαν άδειες  οι άλλοι εργαζόμενοι.  

Εχει ενδιαφέρον να πει ο κ. Γκαμπέσης πόσους εργαζόμενους είχε και εάν η 
δουλειά του έβγαινε με αυτούς. Εκείνο που θέλω ξεκάθαρα να πω βέβαια είναι ότι 
δεν πρέπει να πληρώνει η πόλη το τίμημα των προεκλογικών παιχνιδιών με 
προσλήψεις, γι’ αυτό έκανα και τις συγκεκριμένες ερωτήσεις προηγουμένως. Θα 
ήθελα να ξέρω πόσους προσλάβατε  το 2003, πόσους το 2004 και γατί προτίθεστε το 
2005 να προσλάβετε τόσους πολλούς. Νομίζω ότι είστε σε κάποια πράγματα και 
προκλητικοί  και άδικοι, έρχονται συνέχεια τιμολόγια  για διάφορα πράγματα, που δε 
λέω ότι θα πρέπει να εκλείψουν, θα υπάρχουν και αυτά στο Δήμο .Αλλά εδώ έχει 
παραγίνει το πράγμα, ενώ ο κόσμος έξω είναι σε άθλια οικονομική κατάσταση. Δεν 
κάνουμε τίποτε στο μέτρο των δυνατοτήτων της αυτ/σης για να αντιμετωπίσουμε 
αυτό και ερχόμαστε και βάζουμε αυξήσεις. Σα προκαλώ λοιπόν να βγείτε και να πείτε 
έξω στους ανθρώπους ότι τα προηγούμενα χρόνια η καθαριότητα  γινότανε με το 
άλφα προσωπικό  και τώρα θα πρέπει να πληρώσετε να γίνει με το βήτα προσωπικό. 
Δεν ξέρω αν θα είναι διατεθειμένοι να πληρώσουν  επιπλέον. Μετά την παρέλαση της 
16ης Οκτωβρίου η σκούπα βγήκε επί της Μητροπόλεως 4 φορές, ανεβοκατέβηκε 4 
φορές. Ημουν εκεί και το είδα με τα μάτια μου. Δηλ. θυμίζει απλώς το «κοιτάξτε όλοι 
σας καθαρίζουμε αυτή την πόλη». Αυτό είναι το πρόβλημα σε μέρες γιορτών, γι’ 
αυτό μιλάω για σπατάλη  γι’ αυτό μιλάω για άχρηστα και αλόγιστα έξοδα, μιλάμε ότι 
πρέπει να βγούνε οι εργαζόμενοι εκείνη την ώρα ειδικά και κείνη την ημέρα ειδικά, 
να σκουπίσουν τι; Οσοι ήταν επί της Μητροπόλεως έγιναν μούσκεμα. Λοιπόν εγώ θα 
έλεγα δεν χρειάζονται σπατάλες, θα πρέπει να το προσέξουμε ιδιαίτερα αυτό το 
ζήτημα, θα μπορούσατε να διαχειριστείτε καλύτερα το υπάρχον προσωπικό και 
καταλαβαίνετε τι εννοώ. Ετσι σε καιρούς λιτότητας νομίζω ότι κάνουμε μία καλύτερη 
και σφιχτότερη και σοφότερη διαχείριση. Οι πολίτες θα πληρώσουν τους υμετέρους 
που θα προσλάβετε και γι’ αυτό γίνονται αυτές οι αυξήσεις.  
 Κουρουζίδης: Σήμερα συζητάμε ένα θέμα, στο οποίο από την αρχή της 4ετίας 
αυτής της θητείας είχα μία διαφορετική άποψη σχετικά με τις αναπροσαρμογές τελών 
καθ/τας, φωτισμού κλπ. Αυτή η θέση η προσωπική, και δεν είναι εγωιστική, έρχεται 
να δικαιωθεί σιγά-σιγά, γιατί είναι μονόδρομος όχι μόνο για το δικό μας Δήμο αλλά 
γενικά για όλους τους ΟΤΑ στη χώρα μας. Δεν μπορούμε να προχωρήσουμε σαν 
Δήμοι στη χώρα μας εάν δεν δούμε το θέμα έξω από κομματισμούς, δογματισμούς 
και έτσι πρέπει να το αντιμετωπίσουμε. Η λογική ότι έχουμε τόσα έσοδα, τόσα έξοδα 
άρα πρέπει να κλείσουμε με τόση αύξηση, δεν έχει μέλλον.  Δεν υπάρχει μέλλον όταν 
λειτουργούμε με αυτή τη λογική και έτσι δυστυχώς λειτούργησε και ο δικός μας 
Δήμος και όλοι οι Δήμοι στην Ελλάδα. Οι νέες συνθήκες που παρουσιάζονται  πρέπει 
να μας προβληματίσουν όλους μας. Με αυτή τη σκέψη θα προτείνω, όπως έχω 
προτείνει και παλαιότερα, τη μείωση των τελών σε ένα ποσοστό 15%. Δεν χρειάζεται 
να υπάρχει αντίκρουση των θέσεων  των δικών μου από οποιονδήποτε και θα πω το 
εξής: Όταν την πρώτη χρονιά  είχα πει για μείωση τα τρία συνεχόμενη έτη δεν υπήρχε 
καμία αύξηση. Αυτό δεν μας προβληματίζει; Τρία συνεχόμενα έτη μηδενική αύξηση. 
Είχαμε 60 εργαζόμενους, 20 εποχιακούς  διμηνίτες, 10 8μηνίτες, ο αριθμός 
αντίστοιχα διπλασιάστηκε ή τριπλασιάστηκε με μηδενική αύξηση. Λογιστικά δεν 
στέκεται. Που είναι τα έσοδα, που είναι τα έξοδα; Οι επιπλέον εργαζόμενοι δεν 
πληρώθηκαν; Πληρώθηκαν, ή παλαιότερα δεν ήταν ανταποδοτικά, παίρναμε τα 
έσοδα και τα βάζαμε αλλού ή τώρα  δεν παίρνουμε και ενισχύουμε. Ένα από τα δύο 
ισχύει, δεν μπορεί να ισχύουν και τα δύο. Και επειδή η θέση αυτή δεν είναι μόνο 
τώρα η προσωπική μου, προέρχεται και από το προηγούμενο Δ.Σ., από την 
προηγούμενη συμπολίτευση, και τότε είχα πει έμμεσα στη μείωση, και θα πω το 
γεγονός όταν είχε προταθεί 15% αύξηση εγώ είχα προτείνει 3% αύξηση δηλ. στην 
ουσία  12% μείωση. Και να’ ρθουμε στο σημερινό γεγονός να κάνουμε 5% έχουμε 



μία αύξηση 35% στα έξοδα και με το 5% θα πάρουμε το 5% το 30% πως θα 
συμπληρωθεί; Θα συμπληρωθεί με τον καινούργιο προϋπολογισμό, δεν το λέω τώρα 
δεν χρειάζεται γιατί είναι προεκλογικός αγώνας και ίσως να μη συμμετέχω αλλά το 
λέω. Αυτοί οι οποίοι θα συμμετέχουν ας πάρουν την ευκαιρία να κάνουν σωστή 
αντιπολίτευση. Πρέπει να γίνει αύξηση παραγωγικότητας σε όλους  τους τομείς, το 
είπε και ο Δήμαρχος και πρέπει να λιγοστέψουν και αυτοί που θα μείνουν να 
δουλεύουν γιατί αν τους είχαμε για μας να δουλεύουν  προσωπικά, πολλοί από τους 
νυν εργαζόμενους δεν θα υπήρχε ούτε καν στο μυαλό τους ότι δουλεύουν στο Δήμο. 
Αυτή είναι η αλήθεια και αν θέλει ας βγει κάποιος να μου ότι έχω άδικο. Και 
πληρώνουν οι άνεργοι, οι χαμηλοί συνταξιούχοι, οι άποροι για να πάρουν δουλειά 
κάποιοι οι οποίοι ψηφίζουν Κουρουζίδη, για να μην πω κάποιους άλλου που θα είναι 
υποψήφιοι. Με τέτοιες λογικές, δεν θα περπατήσει όχι ο Δήμος ο δικός μας, αλλά 
κανένας Δήμος ανά τη χώρα Γι’ αυτό και όλοι οι Δήμοι είναι χρεωμένοι. Μόνη λύση 
είναι αύξηση παραγωγικότητας και όχι να κάνουμε τα κέφια κάποιων γιατί έτσι ή 
αλλιώς εμείς θεωρούμε ότι είναι δικοί μας.  
 Ορφανίδης: Ακουσα τη λογική γιατί επιβλήθηκε το 5% της αύξησης. Και 
πέρσι την ίδια λογική είχαμε, αύξηση του πετρελαίου. Σήμερα εμείς σαν Δήμος 
Βέροιας καθόμαστε και λύνουμε τα προβλήματά μας μόνο λογιστικά, δηλ. έχουμε 
αύξηση εξόδων άρα πρέπει να έχουμε και αύξηση εσόδων. Ερχόμαστε και λέμε εμείς 
σαν δήμος για τον πολίτη της Βέροιας προτού απαιτήσουμε αυτό το 5% τι κάναμε; 
Και μέσα σε αυτό το συμβούλιο πότε μιλήσαμε για ανεργία; Πότε μιλήσαμε για 
μερική απασχόληση; Πότε μιλήσαμε για κλείσιμο εργοστασίων, για το πρόβλημα των 
ναρκωτικών κλπ; Αντιθέτως μάλιστα, αν πήραμε υπερδιπλάσιους εργαζόμενους από 
αυτούς που απαιτούνται. Η εργασία καλώς ή κακώς θεωρείται ιερή. Εχω την 
εντύπωση ότι θα έπρεπε όχι μόνο να στενοχωριόμαστε γιατί πήραμε τόσους 2μηνίτες 
και 4μηνίτες, θα έπρεπε να στενοχωριόμαστε  γιατί πήραμε 2μηνιτες και δεν πήραμε 
μόνιμους υπαλλήλους. Και σήμερα εμείς καλούμαστε να ψηφίσουμε μία αύξηση, η 
οποία κατ’ εμάς είναι υπερβολική και το είχαμε πει και στην προηγούμενη χρονιά και 
το λέμε και στη φετινή και από την αρχή που εγώ τουλάχιστον εκπροσωπώ την  
παράταξή μου στο Δήμο, ότι η παροχή υπηρεσιών την οποία προσφέρει ο Δήμος 
Βέροιας δεν  είναι αυτών των αναγκών και των απαιτήσεων που έχουμε εμείς προς 
αυτούς. Λέμε ένα 5% αύξηση και τι θεωρούμε πέντε, δεν είναι πέντε. Ένα νοικοκυριό 
σήμερα με την παροχή υπηρεσιών που εμείς του προσφέρουμε, αν υπολογίσουμε ότι 
το κέντρο της Βέροιας το οποίο είναι πυκνοδομημένο, αρα σημαίνει ότι από ένα 
κτίσμα εμείς απαιτούμε πολύ παραπάνω από το 5%  που φαίνεται στα χαρτιά γιατί ο 
φωτισμός είναι ανά 30 μέτρα, ο κάδος είναι ανά 40-50. Πώς λοιπόν εμείς απαιτούμε 
χωρίς διακρίσεις από κοινωνικές ομάδες, ευπαθείς, άπορες, με ειδικές ανάγκες, τους 
βάζουμε όλους μαζί σε ένα τσουβάλι και λέμε ότι αυτό που  έχουμε τόσα χρόνια εμείς 
διαδεδομένο, και αν θέλατε κε Δήμαρχε να κάνετε και την επανάστασή σας θα έπρεπε 
να το αλλάξετε όσον αφορά τα πάγια τέλη γιατί σήμερα φτάσαμε σ’ ένα βαθμό που 
πολλά νοικοκυριά να μην μπορούν να ανταπεξέλθουν στα πάγια τέλη. Και 
μπαίνοντας σε μία ψυχρή λογική της αύξησης του πετρελαίου, με την οποία μας 
βομβαρδίζουν τα κανάλια, τα σούπερ-μάρκετ, μας βομβαρδίζουν όλοι, λέμε ότι θα 
αυξήσουμε κατά 5% τα τέλη μας. Εάν θέλετε να συμφωνήσουμε γιατί πραγματικά 
εμείς  δεν πιστεύουμε ότι πάντα οι τιμές είναι ίδιες, θα πρέπει να αναδιοργανώσετε 
αυτό το σύστημα που λέγεται  φορολογία του φορολογία του δήμου για να μη 
κατηγορούμαστε όπως εμείς είναι η θέση μας  ότι τελικά η Τοπική Αυτ/ση είναι  ένα 
ακόμη χέρι του κρατικού μηχανισμού που εισβάλει στην τσέπη μας και μας 
απορροφά χρήματα. Θα πρέπει να βάλουμε κανόνες τέτοιους οι οποίοι να είναι  
ριζοσπαστικοί, να ανταποκρίνονται στην πραγματικότητα και  βάσει αυτών, ο 
δημότης της Βέροιας να πληρώνει. Επειδή και τα υπόλοιπα θέματα των 



αναπροσαρμογών έχουν την ίδια λογική, εμείς για όλα τα θέματα δηλώνουμε ότι δεν 
συμφωνούμε  γιατί δεν είναι καθαρά λογιστικό το ζήτημα.  
 Πρόεδρος: Πλην αυτών όπου δεν αποφασίζεται αύξηση φυσικά. Γιατί υπάρχει 
και το θέμα της μείωσης κε Ορφανίδη, πρέπει να είμαστε σαφείς.  
 Γεωργιάδης: Πιστεύω να συμφωνείτε τουλάχιστον σ’ ένα πράγμα. Ότι η 
καθαριότητα σημαίνει πολιτισμός και υγεία. Πιστεύω ότι συμφωνείτε και κανένα 
έξοδο δεν είναι περιττό αρκεί να έχει μέσα στο μυαλό σου  ένα από τα πιο βασικά 
ρητά της αρχαίας ελληνικής σκέψης «παν μέτρον άριστον». Και έτσι πιστεύω ότι 
γίνεται  αυτή τη στιγμή στο Δήμο.  
 Ουσουλτζόγλου: Θέλω να σας θυμίσω ότι από την έκθεση των ορκωτών 
λογιστών που είχαμε πριν από καιρό προέκυπτε ότι τα μεγάλα έξοδα στην 
καθαριότητα, σε σχέση με τα έσοδα, προέκυψαν από τις αθρόες προλήψεις 
προσωπικού συγκεκριμένα στον τομέα της καθ/τας και κατά τη διάρκεια της 
διοίκησης του κ. Γκαμπέση. Τελικά τώρα αυξάνονται οι προσλήψεις, άρα θα έχουμε 
αύξηση των τελών. Γι αυτό έθεσα τα ερωτήματα΄, δηλ. κάτι το οποίο μας το είχαν 
εντοπίσει οι ορκωτοί λογιστές, ερχόμαστε εμείς να το κάνουμε ακόμη χειρότερα. 
Θέλω να ρωτήσω το εξής απλό, λένε με κάθε  ευκαιρία ότι όταν εμείς κωλυόμαστε να 
ανταπεξέλθουμε, θα πληρώσουμε πολλά. Γιατί αποφασίζουμε πάλι να γίνουν 
αυξήσεις. Δεν δεχόμαστε τις αυξήσεις γιατί πιστεύουμε ότι η δημοτική αρχή μπορεί 
να διαχειριστεί ορθολογικότερα  τα έσοδα. Μπορεί να αποφύγει σπατάλες, μπορεί να 
αποφύγει κακή διαχείριση και δεν ξέρω πόσο προσδοκάτε να πάρετε με αυτές τις 
αυξήσεις του 5%-4%. Νομίζω επίσης ένας άλλος παράγοντας είναι ότι πρέπει να 
έρθουνε χρήματα από άλλες πηγές, μην βάζουμε συνέχεια το μακρύ μας χέρι στην 
τσέπη των ανθρώπων, όταν ξέρουμε ότι είναι άδεια. Λέω να περιοριστούν οι 
σπατάλες που με κάθε τρόπο επισημαίνουμε, π.χ. έχουμε ένα σωρό συνδιοργανώσεις. 
Θα μιλήσω όταν έρθει η ώρα αλλά είναι χάσιμο εσόδων για το Δήμο αυτό. 
Συμμάζεμα σημαίνει αυτό. Θα έχουμε και πολιτικό κόστος αν θέλουμε να 
διοικήσουμε ορθολογικά. Κάνετε προσλήψεις για να κάνετε το κομμάτι σας και μετά 
ζητάτε να πάρετε από άδειες τσέπες. Διαχειριστείτε καλύτερα το υπάρχον προσωπικό. 
Εκανα ένα λογαριασμό προηγουμένως μιλάμε για αύξηση προσωπικού 60% δηλ. εάν 
δεν είναι αυτό προεκλογικό τότε τι είναι και ποιες ανάγκες πάει να καλύψει;  
 Γιαννουλάκης: Οι πολίτες προσδοκούν από την εκάστοτε δημοτική αρχή να 
βελτιώσει την καθημερινότητά τους να δώσει λύσεις σε προβλήματα, τα οποία 
δυσχεραίνουν τη ζωή τους και ένα από τα προβλήματα της καθημερινότητας είναι και 
η καθαριότητα, η οποία σύμφωνα με έρευνες, αποτελεί προτεραιότητα των κατοίκων 
όλων των τοπικών κοινωνιών. Όταν ο Δήμος μας κάνει μία συνεχή προσπάθεια για 
να αναβαθμίσει τις υπηρεσίες καθ/τας που προσφέρει, όταν υπάρχει αυτή η τρομερά 
μεγάλη άνοδος της τιμής του πετρελαίου, όταν θα υπάρξουν οι αυξήσεις στα 
ημερομίσθια, όταν ο στόλος των αυτοκινήτων μας είναι γηρασμένος και χρειάζεται  
πάρα πολλά για τη συντήρησή του, νομίζω ότι η αύξηση του 5% είναι πολύ μικρή. Η 
αναπροσαρμογή των τελών καθ/τας αποτελεί σχεδόν κάθε χρόνο μία αντιπαράθεση  
μεταξύ συμπολίτευσης και αντιπολίτευσης σε όλους τους Δήμους σχεδόν, και το 
βρίσκω λογικό αυτό, γιατί δίνεται η δυνατότητα στην αντιπολίτευση να κάνει την 
πολιτική και να κερδίσει κάποιους πόντους. Όταν όμως η σημερινή διοίκηση του 
Δήμου, από την εποχή που ήταν  ακόμη  αντιπολίτευση, είχε μία πάγια και σταθερή 
θέση ότι οι αυξήσεις των τελών αυτών θα πρέπει να είναι πάντα στο ύψος του 
πληθωρισμού και όταν και σήμερα που είναι στη διοίκηση εφαρμόζει το ίδιο, αυτό 
σημαίνει ότι υπάρχει συνέπεια. Οι προηγούμενες διοικήσεις στο Δήμο τι έκαναν; 
Αλλα έλεγαν προεκλογικά και άλλα έκαναν μετεκλογικά. Νομίζω και επειδή μιλάω 
πάντα με νούμερα, θα σας πω κάποιες αυξήσεις που έκαναν οι προηγούμενες 
δημοτικές αρχές, της οποίας συνέχεια είστε και σεις. Το 1992 40%, το 1993 10%, το 
1994, προεκλογική χρονιά 0%, το 1996 16%, το 1997 15%, το 1998, προεκλογική 



χρονιά, 5%, το 2000 14,75%, το 2002, προεκλογική χρονιά, 3,4%. Ας βγάλει τα 
συμπεράσματα και ο κόσμος της Βέροιας και οι φίλοι οι δημοσιογράφοι που 
παρακολουθούν τη συνεδρίαση.  
 Δήμαρχος: Αν και δεν ακούστηκε από τους προλαλήσαντες της 
αντιπολίτευσης κυρίως κάποια πρόταση και κάποια τεκμηρίωση για την 
αναπροσαρμογή ή τη μη αναπροσαρμογή του τέλους καθ/τας, ο κ.Γιαννουλάκης με 
κάλυψε σε αρκετά σημεία αλλά θα ήθελα επιπροσθέτως να πω τα παρακάτω και αυτό 
ας μην εκληφθεί ούτε από τους συναδέλφους αλλά και ούτε από τους 
δημοσιογράφους  ως μάθημα, γιατί μου έχουν κολλήσει και την ρετσινιά ότι κάνω 
μάθημα στο Δ.Σ. Κατ’ αρχήν πρέπει να ξέρουμε ότι το τέλος αυτό είναι 
ανταποδοτικό, άρα όσα έσοδα  έχουμε τόσα έξοδα κάνουμε, ούτε παίρνουμε από 
άλλες πηγές ούτε δίνουμε σε άλλες πηγές τα χρήματά μας. Αν διατηρηθούν οι 
σημερινοί συντελεστές και δεν κάνουμε καμία αύξηση, τα έσοδά μας θα είναι  
3.700.000,00 €, τα έξοδά μας 3.886.000 €. Από πού θα καλυφθούν αυτά τα έξοδα; 
Είπε ο κ. Γιαννουλακης επιγραμματικά  στην αρχή  για τις αυξήσεις που θα πάρουν οι 
εργαζόμενοι και από τη μεγάλη αύξηση που έχει το πετρέλαιο αλλά και από τις 
συντηρήσεις αυτ/των. Ειπώθηκε ότι δεν γίνεται καμία αύξηση στους άλλους Δήμους, 
μα μπορεί και να μη γίνεται και καθόλου έργο στους άλλους Δήμους. Ειπώθηκε γιατί 
εμείς να έχουμε τόσους εργαζόμενους τώρα και γιατί η προηγούμενη δημοτική αρχή 
τόσους. Δεν είναι εδώ ο κ. Κουρουζίδης να ακούσει, αλλά  ας έρθει να ακούσει. Είχε 
τους μόνιμους που δεν ήταν 66 αλλά πολλοί περισσότεροι γιατί από τότε μέχρι τώρα 
παραιτήθηκαν κάποιοι και δεν τους αναπληρώσαμε,  έπαιρνε τους 20 ορισμένου 
χρόνου τους 8μηνίτες, έπαιρνε τους 30 και όχι 20 2μηνίτες και είχε και από τον 
Ηφαιστο με τα τοπικά σύμφωνα απασχόλησης άλλους 15 εργαζόμενους στην καθ/τα. 
Όλα αυτά, αν προσθέσετε αυτούς τους αριθμούς που είπα, μα δίνουν τον αριθμό των 
σημερινών εργαζομένων. Τι πήραμε εμείς; Στο μόνο που διαφοροποιηθήκαμε είναι 
αυτό: Δεν προσλάβαμε στις κενές θέσεις μόνιμο προσωπικό, τηρήσαμε τους 20 
8μηνίτες που παίρνουμε κάθε χρόνο και αυξήσαμε τους διμηνίτες, γιατί  δεν έχουμε 
τους 15 μόνιμους σχεδόν που ήτανε, που ήταν απασχολούμενοι από τα τοπικά 
σύμφωνα απασχόλησης μέσω του Ηφαίστου. Αυξάνεται το έργο, ανοίγονται δρόμοι, 
γίνονται πλατείες, γίνονται πάρκα, αυτά πρέπει να καθαριστούν. Με ποιο προσωπικό 
θα καθαριστούν; Να γιατί αυξήθηκαν και οι 2μηνίτες από 30 σε 60. Κάνουμε 
επεκτάσεις δικτύου φωτισμού, θα δείτε στους κωδικούς αριθμούς τους αντίστοιχους, 
επεκτάσεις δικτύου φωτισμού, καίγεται ρεύμα παραπάνω. Άλλο ρεύμα πληρώναμε το 
1998  άλλο το 2002 και άλλο το 2006. Η μεγάλη αύξηση του πετρελαίου  αύξησε και 
το ηλεκτρικό ρεύμα  αν δείτε στους κωδικούς αριθμούς τι ρεύμα πληρώναμε τα 
προηγούμενα χρόνια και τι θα πληρώσουμε τώρα, θα δείτε ότι είναι μεγάλη η 
διαφορά. Και που είναι η μεγάλη διαφορά στα 30 στα 50 εκατ., επιβαρύνεται δηλ. 
στο  ένα διακόσια δις,  αυξάνουμε  κατά πενήντα εκατ. σε όλη την υπηρεσία καθ/τας  
και ηλεκτροφωτισμού. Ημασταν συνεπείς με τις προεκλογικές μας δεσμεύσεις, ως 
αντιπολίτευση φωνάζαμε εδώ μέσα και λέγαμε να γίνονται αυξήσεις στο όριο του 
πληθωρισμού. Ως διοίκηση τώρα , πλειοψηφία του Δήμου λέγαμε από την αρχή στα 
όρια  του πληθωρισμού, πλην της καθ/τας που η μεγάλη αύξηση του πετρελαίου  και 
όχι μόνο στον κωδικό αριθμό στα καύσιμα. Η αύξηση στο ηλεκτρικό ρεύμα της ΔΕΗ, 
αυξάνει και τα καύσιμα, αυξάνει και την συντήρηση των αυτ/των, έχουμε και την 
αύξηση που θα πάρουν οι εργαζόμενοι. Εάν  μας πείσετε εσείς με τα επιχειρήματά 
σας και δεν κάνουμε αναπροσαρμογή και δεν πάρουμε και κανένα εργαζόμενο, την 
αύξηση των 66 εργαζόμενων ποιος θα την πληρώσει; Από πού θα πάρουμε να την 
δώσουμε αφού είναι ανταποδοτική η υπηρεσία; Η επίτροπος θα πει κάνετε πολιτική 
εσείς; Γιατί πήρατε χρήματα από τα ανταποδοτικά και δώσατε εκεί, ή γιατί πήρατε 
από εκεί και δώσατε στα ανταποδοτικά. Αν σαν αντιπολίτευση θέλατε να μας πείσετε 
ότι δουλεύετε, ψάχνετε τα νούμερα  και έχετε και πρόταση και πολιτική να κάνετε, θα 



έπρεπε να μας πείτε κύριοι δεν κάνετε νοικοκύρεμα όπως είπε άλλος συνάδελφος, δεν 
διαχειρίζεστε σωστά το χρήμα, έπρεπε να μας προτείνετε 0,5% αύξηση τουλάχιστον 
αυτό για να καλύψουμε την αύξηση που θα περούνε οι 66 εργαζόμενοι. Και 66 
εργαζόμενοι είναι ενάμιση δις. Από πού θα πάρουμε να την πληρώσουμε αυτή την 
αύξηση; Για αυτό λοιπόν έρχεστε χωρίς πρόταση, γι’ αυτό έρχεστε χωρίς 
επιχειρήματα, γι’ αυτό δεν πείθεται κανένας ποτέ με όσα λέτε γιατί έρχεστε χωρίς 
τεκμηριωμένη πρόταση. Τι σχέση έχουν τα γενικά έξοδα του Δήμου ή η σπατάλη που 
κάνουμε  με τις δημόσιες σχέσεις, με τις άλλες εκδηλώσεις, με τα έργα, με το μη 
νοικοκύρεμα, τη σχέση έχουν αυτά με τα  ανταποδοτικά τέλη; Παράβαση νόμου 
κάνουμε αν δεν κάνουμε αναπροσαρμογή του τέλους εκτός αν φτιάξουμε εικονικά 
στοιχεία, εάν τα έξοδα ας πούμε δεν είναι 3.886.000 αλλά 3.600.000 και προτείνουμε 
μείωση. Για ν’ ρθουμε και στη μείωση των τελών. Δεν κάνουμε παρακάτω στα άλλα 
τέλη μη αναπροσαρμογή τόσα χρόνια δεν είναι μείωση αυτό; Στην κάρτα 
ελεγχόμενης στάθμευσης μπορούμε να την αυξάνουμε κάθε χρόνο κατά 5% ή κατά 
3% ; Γιατί δεν την αυξήσαμε; Το δικαίωμα της βοσκής, της λαϊκής αγοράς που δεν το 
αναπροσαρμόζουμε; Αυτό δεν είναι για όσους ακόμα μελετούν το προεκλογικό 
πρόγραμμα  που είχαμε συντάξει. Αλλά δεν χρειάζεται μόνο να το διαβάζει κανείς, 
πρέπει και να το καταλαβαίνει το πρόγραμμα. 
 Ουσουλτζόγλου: Λέτε ότι πρέπει να υπάρχει αναβάθμιση της παροχής 
υπηρεσιών και γι’ αυτό προτείνετε τις αυξήσεις. Αρα εμμέσως πλην σαφώς,  λέτε ότι 
αυτή τη στιγμή δεν είστε καθόλου ευχαριστημένοι  από τον τρόπο που δουλεύει η 
υπηρεσία καθ/τας. Μακριά από μένα η πολιτική αυτού του τύπου που υπονόησε 
προηγουμένως ο αντιδήμαρχος των οικονομικών. Αυτό που θέλω να σας ρωτήσω και 
να επιμείνω σ’ αυτό, έχετε  αντιληφθεί, γιατί άκουσα πολλά παραδείγματα, άκουσα 
και νούμερα από παρελθόντα έτη. Πιστεύω ότι έχετε αντιληφθεί  σε  ποια οικονομική 
κατάσταση είναι οι συμπολίτες .Κάποτε ήτανε καλύτερα τα οικονομικά αυτής της 
πόλης. Κάποτε στις τσέπες των ανθρώπων υπήρχανε περισσότερα χρήματα. Ξέρουμε 
πολύ καλά ότι είναι ανταποδοτικό και μην επιστρέψετε σ’ αυτό και τη διδασκαλία 
άνευ διδασκάλου, αλλά αν ύπαρχοι πρόβλημα δεν προσλαμβάνεις. Σας είπα και πριν 
κοιτά να κάνεις καλύτερη διαχείριση, και βέβαια δεν διοικώ εγώ, άρα δεν θα κάνω 
και το πρόγραμμα  που εφαρμόζει ο αντίστοιχος αντιδήμαρχος ,εκείνος να κοιτάξει 
να δει πως θα γίνει με τους συνεργάτες του. Δεν ξέρω τι  γινότανε και τι γίνεται τώρα. 
Εκείνο που ξέρω   είναι το 90-94 που συμμετείχα επίσης στο Δ.Σ. και που είπε ο κ. 
Γιαννουλάκης ότι είχε γίνει μία γενναία αύξηση 10%. Θέλω  να πω πάλι ότι ήτανε 
πολύ καλύτερη η οικονομική κατάσταση των ανθρώπων. Εάν πήγαιναν όλα καλά 
οικονομικά  και οι άνθρωποι είχανε χρήματα να πληρώσουν, θα πλήρωναν και κάτι 
παραπάνω, δεν θα δυσανασχετούσαν και θα κάνατε και κάτι παραπάνω. Μην ξεχνάμε 
όμως και πότε έγινε η υποδομή σε αυτούς τους τομείς, γιατί θέλουμε αυτό να το 
λησμονούμε; Τα προηγούμενα χρόνια σταδιακά έγινε η υποδομή. Είπατε ότι 
αυξήθηκαν τα πάρκα  αλλά εκεί πάνε αυτοί που δουλεύουν στους κήπους νομίζω. 
Είναι δική τους ευθύνη, δεν αυξάνεις αυτούς που δουλεύουν στην καθ/τα επειδή 
αυξήθηκαν τα πάρκα. Αφήστε που υπάρχουν κι ένα σωρό άλλοι τρόποι να το 
αντιμετωπίσεις αυτό, αλλά δεν θα σας ανοίξω εγώ τα μάτια και σήμερα.  Λέτε ότι 
εμείς δεν πείθουμε κανένα, πείθεστε όμως εσείς όταν λέτε ότι πάμε εξαιρετικά 
οικονομικά, αλλά πρέπει να αυξήσουμε τα τέλη;  
 Κουρουζίδης:Σκοπός της τοποθέτησής μου δεν ήταν για να συγκρίνω τι 
έκαναν οι πριν και το τι κάνουν οι σημερινοί. Σκοπός της τοποθέτησής μου  ήταν να 
δώσουμε τέλος στο θέμα που πραγματικά  απασχολεί το Δήμο της Βέροιας, όπως 
όλους τους Δήμους,  δηλ. η συνεχής αύξηση των τελών οποιασδήποτε μορφής χωρίς 
να προσπαθούμε να βρούμε τον τρόπο να εξυγιάνουμε την λειτουργία των υπηρεσιών 
του Δήμου. Αυτό το σκοπό είχε η τοποθέτησή μου και δεν είχε το σκοπό για να 
συγκρίνω αν ήταν 30 ή 60, γιατί πραγματικά αν χρειάζονται 60 και οι 60 δουλεύουν  



συμφωνώ. Εάν όμως χρειάζονται 60 και παίρνουμε 20  διαφωνώ. Όμως δεν συμφωνώ 
σε μία λογική βάζουμε αύξηση  για να κλείσουμε την τρύπα. Πρέπει να καθίσουμε 
ελεύθεροι από άλλες σκέψεις  με μόνο ένα γνώμονα το συμφέρον του Δήμου  και το 
συμφέρον των πολιτών. Αυτοί που έχουν μπορούν να πληρώσουν την αύξηση, αυτοί 
που δεν έχουν, και είναι πάρα πολλοί, δεν έχουν τη δυνατότητα να πληρώσουν τα 
σημερινά τέλη .Πρέπει να κλείσουμε και να μη δανειστούμε γιατί από κάπου πρέπει 
να τα βάλεις τα λεφτά, όμως όταν όλοι μας δεν καθίσουμε να πούμε πως θα βρούμε 
την σωστή λύση, θα έχουμε πάντοτε αυξήσεις και οι μηδενικές που είχαμε στην 
ουσία μείωση ήταν, δεν κάνουμε αύξηση ενώ ο τιμάριθμος ανεβαίνει. Παραμένω και 
σε αυτό και σε όλα  τα άλλα θέματα  με μία μείωση εκτός των τελών διαφήμισης, να 
γίνει αύξηση όπως και πέρσι το είπα  και σε όλα τα άλλα τα ζητήματα. 
 Γεωργιάδης: Εμείς ήμαστε οι σπάταλοι, εμείς οι κάτοχοι της ενοχής, εμείς 
τιτλούχοι κακής εποχής, εσείς προφανώς ηθοπλαστικά πλασμένοι. Δεν βλέπετε καμία 
διαφορά και καλά κάνετε. Ετσι πρέπει και επιβάλετε να λέτε. Σας το είπα και την 
άλλη φορά στο λεξικό Μπαμπινιώτη υπάρχει η λέξη «συγχαρητήρια», στο λεξιλόγιο 
της σημερινής αντιπολίτευσης δεν υπάρχει. Οσο για τη σκούπα, έβγαινε και θα 
βγαίνει. Ό,τι και να λέτε, εμείς καθημερινά απολαμβάνουμε το απλό «ευχαριστώ» της 
συντριπτικής πλειοψηφίας των συμπολιτών μας. Σας λέω έντιμα ότι όσοι έρχονται 
στην πόλη μας την αποκαλούνε μία από τις πιο καθαρές πόλεις. Σήμερα δεσμεύομαι 
και σας λέω ότι εάν είμαι αντιδήμαρχος το 2006, η Βέροια  θα χτυπήσει πρωτιά.  

Γιαννουλάκης: Ειπώθηκε από συνάδελφο στην πρωτομιλία του, ότι η 
δημερινή διοίκηση του Δήμου δεν τηρεί τις υποσχέσεις που είχε στο προεκλογικό της 
πρόγραμμα.  Νομίζω ότι είναι πασιφανές ότι τα τέλη έχουν αύξηση όπως είχαμε 
υποσχεθεί στο ύψος του πληθωρισμού και αυτό συνεχίζεται. Αναφέρθηκε ένα 
παράδειγμα της Νάουσας, ότι φέτος η Νάουσα δεν έβαλε καθόλου αυξήσεις, φαίνεται 
ότι ξεχάσατε ότι πέρσι είχαν επιβληθεί εκεί αυξήσεις της τάξης του 20%. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Ι. Κουρουζίδη για 
μείωση των τελών καθαριότητας και φωτισμού κατά 15%; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισε ο σύμβουλος Ι. Κουρουζίδης. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση της κας Ουσουλτζόγλου για 
μηδενική αύξηση; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 8 σύμβουλοι: 

Χ. Ουσουλτζόγλου – Γεωργιάδου, Δ. Δάσκαλος,  Α. Δελαβερίδης, Γ. Μιχαηλίδης, Σ. 
Μηλιόπουλος, Α. Παπαστεργίου, Α. Τσιάρας, Η. Σοφιανίδης. 
 Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν 16 σύμβουλοι: 
Χ. Γεωργιάδης, Β. Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Ν. Κεχαγιόγλου, Ε. Δημούλα – 
Πετρίδη, Ε. Γουναράς, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσιαμήτρου – Καραχατζή, Θ. 
Σιδηρόπουλος, Γ. Τροχόπουλος, Χ. Τζήκα – Μπατσαρά, Μ. Σακαλής, Χ. 
Φουρνιάδης, Σ. Κρομμύδας, Β. Ρήσσου, Κ. Χιονίδης. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την εισήγηση της επιτροπής οικονομικών; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 16 σύμβουλοι: 
Χ. Γεωργιάδης, Β. Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Ν. Κεχαγιόγλου, Ε. Δημούλα – 
Πετρίδη, Ε. Γουναράς, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσιαμήτρου – Καραχατζή, Θ. 
Σιδηρόπουλος, Γ. Τροχόπουλος, Χ. Τζήκα – Μπατσαρά, Μ. Σακαλής, Χ. 
Φουρνιάδης, Σ. Κρομμύδας, Β. Ρήσσου, Κ. Χιονίδης. 
 Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν 8 σύμβουλοι: 

Χ. Ουσουλτζόγλου – Γεωργιάδου, Δ. Δάσκαλος,  Α. Δελαβερίδης, Γ. Μιχαηλίδης, Σ. 
Μηλιόπουλος, Α. Παπαστεργίου, Α. Τσιάρας, Η. Σοφιανίδης. 
  Οι σύμβουλοι Α. Γκαμπέσης, Γ. Ορφανίδης αποχώρησαν πριν από την 
ψηφοφορία. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 



1.- Το από 30-9-2005 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου οικονομικών Β. 
Γιαννουλάκη. 
2.- Την με αριθ. 741/2004 προγενέστερη απόφασή του με την οποία καθορίστηκαν οι 
συντελεστές των τελών καθ/τας – φωτισμού. 
3.- Ότι τα έσοδα των υπηρεσιών καθ/τας και φωτισμού για το έτος 2005 θα ανέλθουν 
στο ποσό των € 3.700.000,00 αν παραμείνουν οι συντελεστές που καθορίσθηκαν με 
την παραπάνω απόφαση και τα έξοδα στο ποσό των € 3.886.000,00. 
4.- Την από 17-10-2005 εισήγηση της επιτροπής οικονομικών  του Δ.Σ. 
5.- Την ανάγκη αναπροσαρμογής των τελών καθ/τας και φωτισμού για τον 
ισοσκελισμό εσόδων - εξόδων της υπηρεσίας καθ/τας. 
6.- Ότι ο Δήμος παρέχει υπηρεσία καθ/τας όχι μόνο στα ακίνητα εντός σχεδίου πόλης 
αλλά και στα ακίνητα που βρίσκονται στις εκτός σχεδίου πόλης περιοχές και εντός 
των διοικητικών ορίων του ενιαίου Δήμου. 
7.- Τις απόψεις και προτάσεις του Δημάρχου και των δημ. συμβούλων. 
8.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
9.- Τις διατάξεις του άρθρου 1 (παρ. 12) του  Ν. 25/75, του άρθρου 17 του Ν.1080/80, 
του άρθρου 25 (παρ. 12 & 14) του Ν. 1828/89 όπως αυτές τροπ/θηκαν με το αρ. 11 
(παρ. 16) του Ν. 2503/97 και του Ν. 2539/97. 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 
 Α) Εγκρίνει την αναπροσαρμογή του τέλους καθ/τας και φωτισμού επ’ αυτών 
που ισχύουν το 2005. 
 Β) Καθορίζει τους συντελεστές των τελών καθ/τας και φωτισμού Δήμου 
Βέροιας για το έτος 2006, ανά Δημοτικό Διαμέρισμα, ως εξής: 
1.- Για το Δημοτικό Διαμέρισμα Βέροιας: 
Ι. Κατηγορία οικιακής χρήσης:  
α) Για τους χώρους που χρησιμοποιούνται για κατοικία ή εγκατάσταση 
φιλανθρωπικών ή νοσηλευτικών ιδρυμάτων δημοσίου ή ιδιωτικού δικαίου στους  
οποίους δεν συμπεριλαμβάνονται οι ιδιωτικές  κλινικές,  
β) Για τους μη στεγασμένους χώρους ακινήτων που χρησιμοποιούνται για άσκηση 
επαγγέλματος καθώς και για τις  κατοικίες που κατοικούνται εποχιακά,  
γ) Για τους στάβλους, 
δ) Για τους  σταθμούς αυτοκινήτων (πάρκινκ), 
από € 1,24  σε € 1.30 το τ.μ. και 
ε) Για τους λοιπούς χώρους άλλης χρήσης μέχρι του ορίου των 6.000 τ.μ. από € 1,25 
σε € 1.30 το τ.μ. και για το πέραν του ορίου των 6.000 τ.μ. από € 1,30 σε € 1,35 το 
τ.μ. 
ΙΙ. Κατηγορία γενικής χρήσης:  
Για τους λοιπούς χώρους άλλης χρήσης από € 3,17 σε € 3,35 το τ.μ. 
ΙΙΙ. Κατηγορία χρήσης υπερκαταστημάτων τροφίμων:  
α) Για τα πολυκαταστήματα τροφίμων μέχρι των 150 τ.μ. από € 3,17 σε € 3,35 το τ.μ.  
β) Για τα  πολυκαταστήματα τροφίμων πέραν των 150 τ.μ. με τέλος 2 ½ φορές το 
εκάστοτε τέλος της κατηγορίας γενικής χρήσης, δηλ. σε € 8,35 το τ.μ.  
2.- Για τα Δημοτικά Διαμερίσματα, ως εξής: 
Ι) Γεωργιανών, Καστανέας, Κάτω Βερμίου, Ράχης και Τριποτάμου. 
α) Για την κατηγορία οικιακής χρήσης από € 1,18 σε € 1,25 το τ.μ. 
β) Για την κατηγορία γενικής χρήσης από € 1,37 σε € 1,45  το τ.μ. 
ΙΙ) Κουμαριάς, Αγίας Βαρβάρας, Άμμου και Ασωμάτων. 
α) Για την κατηγορία οικιακής χρήσης από € 0,73 σε € 0,80 το τ.μ. 
β) Για την κατηγορία γενικής χρήσης από € 0,85 σε € 0,90 το τ.μ. 



 Οι παραπάνω συντελεστές ισχύουν και για ακίνητα που βρίσκονται σε εκτός 
σχεδίου πόλης περιοχές και για τους χώρους που στερούνται ηλεκτρικής 
εγκατάστασης. 
 Η ισχύς της παρούσας αρχίζει από 1-1-2006. 

Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  644 / 2005 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Χ. Γεωργιάδης Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
 Α. Γκαμπέσης Ι. Κουρουζίδης 

 Β. Γιαννουλάκης Μ. Γαβρίδης 
ΙΩΑΝΝΗΣ  ΑΚΡΙΒΟΠΟΥΛΟΣ Σ.  Παναγιωτίδης Δ. Δάσκαλος 

 Ν. Κεχαγιόγλου Α. Δελαβερίδης 
 Ε. Δημούλα-Πετρίδη Γ. Μιχαηλίδης 
 Ε. Γουναράς Σ. Μηλιόπουλος 
 Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Α. Παπαστεργίου 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Θ.  Σιδηρόπουλος Α. Τσιάρας 
 Γ. Τροχόπουλος Η. Σοφιανίδης 
 Χ. Τζήκα-Μπατσαρά Γ. Ορφανίδης 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΧΙΟΝΙΔΗΣ Μ. Σακαλής   
 Χ. Φουρνιάδης   
 Σ. Κρομμύδας   
 Β. Ρήσσου   
     
     
     
  ΔΗΜΑΡΧΙΑΚΟΙ ΠΑΡΕΔΡΟΙ   
 Κ. Μιχαηλίδης   
 Π.  Ποταμόπουλος   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  15-11-2005 

Ο Αναπληρωτής Δημάρχου 
 
 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΑΚΗΣ 
  
 


